



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

الجمعية العامة الـ 139 للاتحاد البرلماني الدولي

والاجتماعات ذات الصلة

جنيف، سويسرا

14-18 تشرين الأول/أكتوبر 2018

C- II/139/A.1

14 حزيران/يونيو 2018

اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة

والتمويل والتجارة

مشروع جدول الأعمال

1. إقرار جدول الأعمال.
2. الموافقة على المحضر الموجز لدورة اللجنة التي عُقدت ضمن إطار الجمعية العامة الـ 138 للاتحاد البرلماني الدولي في جنيف (آذار / مارس 2018).
3. انتخابات مكتب اللجنة الدائمة
ستملاً للجنة الشواغر الموجودة في المكتب، وفقاً لمقترحات المجموعات الجيوسياسية.
4. المساهمة البرلمانية لمؤتمر الأمم المتحدة حول تغير المناخ 2018
في 9 كانون الأول/ديسمبر، سينظم الاتحاد البرلماني الدولي والبرلمان البولندي اجتماعاً برلمانياً بالتزامن مع مؤتمر التغير المناخي الـ 24 في كراكوف، بولندا. ستم إحاطة اللجنة بالتدابير العملية للاجتماع وسيتم تبادل الآراء بين أعضاء اللجنة حول مشروع الوثيقة الختامية.
5. مناقشة حول موضوع مشروع القرار تحت عنوان دور التجارة العادلة والحرّة والاستثمار في تحقيق أهداف التنمية المستدامة، خاصة فيما يتعلق بالمساواة الاقتصادية والبنية التحتية المستدامة والصناعة والابتكار.
سيتم تنظيم المناقشة حول موضوع مشروع قرار اللجنة ليطم اعتماده في الجمعية العامة الـ 140 في بوينس آيرس. ستزود المناقشة المقررين معاونين بمعلومات أساسية عن رغبة البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي بمعالجة هذه المسألة.



6. حلقة نقاش حول "اعتماد قرار الاتحاد البرلماني الدولي المتعلق بإشراك القطاع الخاص في تنفيذ

أهداف التنمية المستدامة، وخاصة في مجال الطاقة المتجددة"

اعتمدت الجمعية العامة الـ138 قرار بعنوان إشراك القطاع الخاص في تنفيذ أهداف التنمية المستدامة، وخاصة في مجال الطاقة المتجددة. ستركز حلقة النقاش على طرق تنفيذ القرار والممارسات الجيدة التي يمكن للبرلمانات أن يتشاركوا بها من خلال عملهم في هذا المجال.

7. ما يستجد من أعمال



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

139th IPU ASSEMBLY AND RELATED MEETINGS

Geneva, 14-18.10.2018

Standing Committee on
Sustainable Development,
Finance and Trade

C-II/139/A.1
14 June 2018

Draft agenda

1. **Adoption of the agenda**
2. **Approval of the summary record of the Committee's session held during the 138th IPU Assembly in Geneva (March 2018)**
3. **Elections to the Bureau of the Standing Committee**

The Committee will fill the existing vacancies on the Bureau, based on proposals from the geopolitical groups.
4. **Parliamentary contribution to the 2018 UN Climate Change Conference**

On 9 December, the IPU and the Polish Parliament will organize a Parliamentary Meeting in conjunction with COP24 in Krakow, Poland. The Committee will be briefed on practical arrangements for the Meeting. Committee members will also exchange views on a draft outcome document.
5. **Debate on the theme of the draft resolution entitled *The role of fair and free trade and investment in achieving the SDGs, especially regarding economic equality, sustainable infrastructure, industrialization and innovation***

The debate will be organized around the theme of the Committee's draft resolution expected to be adopted at the 140th Assembly in Buenos Aires. The debate will provide the co-Rapporteurs with initial information about how IPU Member Parliaments wish to approach this issue.
6. **Panel discussion on "Taking forward the IPU resolution entitled *Engaging the private sector in implementing the SDGs, especially on renewable energy*"**

The 138th IPU Assembly adopted the resolution entitled *Engaging the private sector in implementing the SDGs, especially on renewable energy*. The panel discussion will focus on ways to implement the resolution as well as good practices that parliaments can share from their engagement in this area.
7. **Any other business**

#IPU139